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ČESKO/USA: Velké emoce vzbuzují slova ministryně obrany Jany Černochové (ODS) o tom,
že se ve Spojených státech chystá se svým americkým protějškem řešit možnou přítomnost
americké armády v Česku. Úvahy o přítomnosti Američanů tvrdě odmítá Trikolóra, jež
varuje, že to „udělá z naší země potenciální cíl útoku“, a svolává demonstraci. „Někteří
protestující by se spíš měli dostat do hledáčku BIS,“ vypálil po oznámení protestu známý
novinář a základnu podpořil. Na přivítání Američanů se již těší též podnikatel Radovan
Vávra. „Čím víc zbraní, tím líp!“ vítá. Komunisté však na Černochovou vytáhli nepříliš starý
dopis týkající se základny NATO. „Lhala!?“ táže se Konečná.

Ministryně obrany Jana Černochová (ODS) nastínila, že se po Velikonocích chystá ve Spojených
státech se svým protějškem Lloydem Austinem jednat i o možnosti americké přítomnosti v České
republice.

Černochová pro Deník N uvedla, že by se Česká republika mohla ubrat cestou, již volí sousední
Slovensko, a Američané by mohli na základě dohody využívat vojenské základny. „Nechci mluvit o
konkrétních detailech, myslím si ale, že by pro nás bylo důležité, že se nějaká dohoda bude chystat.
Může chvíli trvat, než by se akceptovala z obou stran, schvalovaly by ji totiž obě komory
Parlamentu,“ řekla pro Deník N.

 

Pro případ přítomnosti Spojených států v Česku by mohly přicházet v úvahu základny v Přerově či
Mošnově, řekl v pořadu Partie CNN Prima NEWS ministr práce Marian Jurečka (KDU-ČSL).
Ministryně obrany Jana Černochová (ODS) v sobotu Deníku N řekla, že po Velikonocích bude jednat
ve Spojených státech se svým protějškem Lloydem Austinem a chce otevřít i téma americké
přítomnosti v ČR. Předseda Pirátů Ivan Bartoš ČTK sdělil, že považuje za nešťastné otevírat téma
výroky do médií.
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Varuje, abychom ze sebe „nenechali udělat terč“. „KSČM připravuje petici… už v příštím týdnu ji
budete moct podepsat, a vyjádřit tak jednoznačně svůj postoj! Mimochodem jsem se před koncem
loňského roku obrátila s oficiálním dotazem na ministryni Černochovou, zda vláda něco takového
chystá. Odpověděla mi skrze svého náměstka, že nikoliv! Lhala!?“ tázala se též a přiložila dopis z
resortu Černochové, v němž se píše, že se „vybudování nové vojenské základny NATO v Mošnově u
Ostravy nepřipravuje“.

V podobném duchu varuje před americkou přítomností i další z mimoparlamentních stran. Že se z
naší země stane kvůli základně „Američanů potenciální cíl útoku“, míní také Trikolóra.

Na rozdíl od komunistů však nehodlá vše zanechat pouze u petice. Strana tvrdí, že možná americká
základna „nijak neposílí naši obranyschopnost“ a „povede k dalšímu fatálnímu rozštěpení naší už tak
dost rozhádané společnosti“, tudíž strana svolává na středu 20. dubna demonstraci na Malostranské
náměstí v Praze.

„Odmítáme jakékoli vojenské základny cizích zemí na území ČR, a pokud se má o tak zásadní věci
mluvit, musejí občané dostat možnost vyjádřit se k tomu v referendu,“ dodává partaj.

Akce si již všimli i mnozí novináři. Jedním z nich je i Petros Michopulos z podcastu Kecy & politika a
na svém twitteru vyjádřil znepokojení s konáním demonstrace slovy: „Páté koloně už dorazily
instrukce.“

Páté koloně už dorazily instrukce. pic.twitter.com/C8M4H7PNFV

— Petros (Kecy&Politika podcast) (@petrrossan) April 10, 2022

Novinář Čestmír Strakatý nato nechápal, proč vůbec ministryně Černochová téma nyní otevírá, když
„se ani neví, jestli je zájem ze strany USA“. Redaktor serveru Info.cz Jan Palička mu odpověděl, že
„zase kdy, když ne teď“. „Když tu pološílená ruská armáda klepe na dveře hranic NATO, je lepší se o
tom bavit?“ tázal se s tím, že nyní jde i o „gesto“ vůči Ukrajině či našim polským sousedům.

Zase kdy, kdyz ne ted, kdyz tu polosilena ruska armada klepe na dvere hranic NATO je
lepsi se o tom bavit? Pred pul rokem by to asi smysl otevirat nemelo. Ted to je gesto
nejen k USA, ale hlavne k Ukrajine, ale treba i Polakum.

— Honza Palička (@HonzaPalicka) April 10, 2022

Strakatý s ním nesouhlasil. „Teď to ještě ostří už vyostřené emoce. Nejde zároveň jen o to, jestli teď,
ale jak. Působí to jako výstřel od boku, ale třeba to tak není,“ zamýšlel se.

Palička však názorový tábor odpůrců americké přítomnosti u nás vnímá jen jako menšinový. „Že to
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jitří emoce sice ukřičený, ale reálně mimo sociální sítě nepočetný menšině více či méně
kolaborantských troglodytů, bych vůbec neřešil, řešil bych bezpečnost státu, které základna
prospěje, na rozdíl od některých protestujících, kteří by se spíš měli dostat do hledáčku BIS,“ vypálil.

Ze to jistri emoce sice ukriceny, ale realne mimo socialni site nepocetny mensine vice ci
mene kolaborantskych troglodytu bych vubec neresil, resil bych bezpecnost statu, ktere
zakladna prospeje, na rozdil od nekterych protestujicich, kteri by se spis meli dostat do
hledacku BIS

— Honza Palička (@HonzaPalicka) April 10, 2022

Na Američany se těší i podnikatel Radovan Vávra, jen americký radar mu ale stačit nebude. „Já
nechci žádnej blbej radar. Já chci po zuby ozbrojenou partu dvoumetrovejch americkejch vojáků! A
čím víc zbraní, tím líp!“ rázně uhodil.

Já nechci žádnej blbej radar. Já chci po zuby ozbrojenou partu dvoumetrovejch
americkejch vojáků! A čím víc zbraní tím líp!

— Radovan Vávra (@BlanikZ) April 10, 2022

Američany jsme tu přitom podle novináře Jindřicha Šídla „mohli dávno mít“. „Super. Už jsme to tu
mohli a měli dávno mít, jenže pak stará si i mladá levice začaly hrát na 80. léta v Německu. Ta
ostuda s Bužinským v Lidovém domě je nekonečná,“ uvedl s ukázáním na sídlo ČSSD.

Super. Už jsme to tu mohli a měli dávno mít, jenže pak stará si i mladá levice začaly hrát
na 80.léta v Německu. Ta ostuda s Bužinským v Lidovém domě je nekonečná.
https://t.co/R7KKi1PceL

— Jindřich Šídlo (@jindrichsidlo) April 9, 2022

A v podobném duchu reagoval i spoluzakladatel serveru TaPolitika.cz Vladimír Foltán. „Včera bylo
pozdě. Ta základna tu má být už roky. A protože vím, že se objeví zase spousta kolaborantů,
užitečných idiotů, Zaorálků a zaplacených zmetků, kteří budou bojovat za ruský fašisty, tak tentokrát
je musíme poslat tam, kam Ukrajinci ruskou loď,“ uzavřel.

Včera bylo pozdě. Ta základna tu má být už roky. A protože vím, že se objeví zase
spousta kolaborantů, užitečných idiotů, Zaorálků a zaplacených zmetků, kteří budou
bojovat za ruský fašisty, tak tentokrát je musíme poslat tam, kam �� ruskou loď.
Držím pěsti, @jana_cernochova ✌️ https://t.co/xVt7NUHUdP

— Vláďa Foltán �� (@VladaFoltan) April 9, 2022
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